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Zápisy do kroniky za rok 2012 pripravili dvaja kronikári. Pani Marta Valentová, ktorá písala 

kroniku od roku 2006 a mladý,  budúci kronikár Mgr. Tomáš Hrubý.  

 

 

Rok 2012 nebol pre našu obec výnimočný, tak ako aj pre celé Slovensko.  V marci  boli voľby 

do parlamentu, kde vyhrala strana  Smer , ktorá aj sama vytvorila vládu, policajti Gorilu 

neulovili, učitelia štrajkovali za lepšie platy a uznanie. Stále sa riešila  situácia Rómov, ktorá   sa 

asi nikdy nevyrieši, nezamestnanosť sa neustále zvyšovala, hlavne koncom roka, korupcia rástla. 

Televízia nás kŕmila väčšinou negatívnymi správami, tak sa niekedy zdá ako keby ani radosti 

nebolo. Koniec sveta, ktorý mal byť zaručene  koncom decembra sa nekonal.  Ale v našej obci si 

aj napriek tomu nežijeme zle. Nestaráme sa to toho čo sa nás celkom bytostne netýka, ani 

o kultúru , ani o dianie v obci.    Pomaly vymierame, veď keď sa narodí dieťa  je to skôr 

výnimočné , zato pohrebov za celý rok bolo veru dosť.  

 

  

Demografické údaje 

 

V roku 2012 sa do obce prisťahovalo 19 osôb a odsťahovalo 16. Prechodný pobyt tu malo 

nahlásených 6 občanov. Nepriaznivé demografické pomery posledných desaťročí na Slovensku 

sa tento rok odrazili na  najdôležitejších údajoch  aj v našej obci. Narodilo sa iba 9 detí, pričom 

bolo zaznamenaných až 20 úmrtí. Zosobášené boli štyri páry, pričom iba jeden v Alekšinciach. 

Celkový počet obyvateľov činil ku koncu roka  číslo 1706.  

Samospráva v obci 

 

V septembri  odišla zo služieb obecného úradu po 32 odpracovaných rokoch pani Danka 

Glendová , ktorá robila ekonómku a nahradila ju Miriam Bullová.   Iné zmeny neboli. 
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Voľby  

 Dňa 10. marca 2012 sa konali voľby do Národnej rady Slovenskej republiky. 

Z celkového počtu 1355 voličov  v našej obci sa hlasovania zúčastnilo 861 osôb, pričom 

platných hlasov bolo 849. Voľby vyhrala strana SMER - sociálna demokracia so ziskom 558 

hlasov, za ňou Slovenská národná strana so 63 hlasmi a Kresťanskodemokratické hnutie s 58 

hlasmi. Väčšie množstvo hlasov ešte získali OBYČAJNÍ ĽUDIA a nezávislé osobnosti (38), 

Slovenská demokratická a kresťanská únia – demokratická strana (34) a Sloboda a Solidarita 

(24). 

 

 

Významné návštevy 

 V rámci Dní Slovanov zavítala dňa 7. júla do našej obce delegácia z Vitebskej oblasti 

v Bielorusku, ktorú prijal starosta obce. Dňa 23.11. sa v našej obci konala slávnostná kolaudácia 

europrojektu Revitalizácia centra obce, ktorej sa zúčastnil okrem zástupcov obce, obecných 

organizácii, zhotoviteľa stavby, aj predseda Nitrianskeho samosprávneho kraja Milan Belica. 

Dňa 28. 11. zavítala do našej obce aj delegácia vedenia Slovenskej národnej strany, na čele 

s predsedom Andrejom Dankom, podpredsedami Rafaelom Rafajom, Romanom Stopkom a 

krajským predsedom Miloslavom Horkom. Hostí prijal starosta obce s poslancami obecného 

zastupiteľstva, pričom sa zaujímali o činnosť miestnej organizácie SNS. 

 

 

Podnikatelia v obci 

 

Na jar odišla zo zdravotného strediska pani Mudr. Šimová, ktorá bola našou  dobrou 

obvodnou doktorkou veľa rokov. Teraz máme lekára MUDr. Štefana Krištofa, obvodné 

zdravotné stredisko Alekšince prevzala firma Imunoalergológia Dzurilla s.r.o., Nitra.  

Nakoľko sa v dobe krízy nepodniká práve najlepšie, žiadne nové firmy nevznikajú, skôr 

zanikajú. Na Lahniach má nové priestory firma Segnis, ktorá podniká v cestnej doprave a v 

ťažbe pieskov .    
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Výstavba a zmeny v obci 

 

 

V obci sa dokončili chodníky, výsadba a úprava zelene v strede obce. Nové chodníky  

pokračujú po Kostolnej ulici smerom k ihrisku a bytovkám. Dúfajme, že sa časom urobia hlavne 

na  ulici Gecovské a Železničnej, kde je to najviac k vôli bezpečnosti  potrebné. Projekt 

Revitalizácia centra obce bol financovaný z  eurofondov a jeho kolaudácia sa konala 23.11. 

2012. Takže, v obci máme zrekonštruovaný kultúrny dom, zrekonštruovaný obecný úrad so 

zdravotným strediskom a  lekárňou, okolie obecného úradu – po zbúraní starej materskej školy 

sa vytvoril krásny  priestor, ktorý slúži ako oddychová zóna, malý rínok a na parkovanie aut. , 

pekný športový areál, kynologický areál, kde i poľovníci stavajú novú chatu , zrekonštruovanú 

školu, udržiavaný cintorín, vynovený kostol,  skrátka celkom pekná dedina. Len občania keby sa 

lepšie starali o životné prostredie a  poriadok. V letných mesiacoch bola skolaudovaná studňa 

a vodovod v miestnej časti Lahne. Do užívania bol daný aj vodovod a plynovod na Hlbokej 

ceste. 

 

V mesiacoch október a november  sa upravil svah nad chodníkom pri železničnej stanici, 

nakoľko pri väčších lejakoch tam splavilo ornicu na chodník i na cestu.  

Záverom roka sa začala i rekonštrukcia štátnej cesty Alekšince – Lukáčovce, ktorá bude 

ukončená v jarných mesiacoch roka 2013.  

 

V roku 2012 sa začal proces pozemkových úprav v našej obci. Po kladnom vyjadrení 

nadpolovičnej väčšiny vlastníkov pôdy sa pristúpi k zmenám tak, aby došlo k sceleniu a 

následnému sprístupneniu pozemkov, a napokon k sprehľadneniu držby pôdy. To má viesť 

k zvýšeniu hodnoty pozemkov a ich lepšiemu využitiu. Celý projekt bude hradený zo štátneho 

rozpočtu a fondov EÚ a ukončený má byť v roku 2015. 

 

Občianske združenie Knieža z Nitry prišlo so zaujímavým nápadom vybudovať v bývalom 

Úkryte proti  zbraniam hromadného ničenia, nachádzajúcom sa pri miestnej časti Žomboch, 

Múzeum socializmu a studenej vojny. Objekt, daný do užívania medzi rokmi 1964-65, slúžil ako 

podzemný bunker a veliteľské stredisko pre armádu. Ministerstvo vnútra SR o objekt prestalo 

mať záujem a bol ponúknutý na odpredaj. Momentálne sa pracuje na tvorbe expozícii. 
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Zvláštne udalosti 

 

Dňa 22.2. sa stratil náš občan Ján Sivek , 50 ročný- psychicky chorý.  Bol  nezvestný až do 9.3. 

kedy sa našiel v poli mŕtvy. Cudzie zavinenie zistené nebolo.     

 

Počas prebiehajúcich fašiangov sa 12. februára uskutočnila obecná zabíjačka. Obecný úrad ju 

zorganizoval preto, aby sa nezabúdalo na tradície. Voľakedy sa prasa chovalo v každej 

domácnosti. Dnes už chová ošípané málokto, nakoľko je to drahé a vraj aj nezdravé. Na obecnej 

zabíjačke si ľudia mohli zakúpiť výrobky ako jaternice, zabíjačkovú kašu , oškvarky, pečené 

mäso. ..   

V sobotu 7. júla sa v našej obci uskutočnili Dni Slovanov,  hudobné slávnosti, na ktorých 

vystúpili súbory z Alekšiniec a z okolitých obcí Zbehov a Čakajoviec. Hlavným hosťom bol 

bieloruský folklórny súbor Paazarje z Pastavy, vo Vitebskej oblasti. Nechýbalo ani zapálenie 

„vatry slovanskej vzájomnosti“. 

 

Obec Alekšince skončila v kategórii o ekologický počin roka, v súťaži o najlepšie separujúce 

mestá a obce na Slovensku, na peknom druhom mieste. 

 

Činnosť organizácií 

 

V našej obci je pomerne vysoký počet rôznych športových, či kultúrno-spoločenských  

organizácii. Aj tento rok priniesol na tomto poli veľa zaujímavých podujatí. 

 

MFK Alekšince 

Miestny futbalový klub aj tento rok, rozdelený medzi dva súťažné ročníky 2011/2012 

a 2012/2013, reprezentovali tri mužstvá – muži, dorastenci a žiaci. V jarnej časti súťažného 

ročníka  2011/2012 sa družstvo mužov pod vedením trénera Rastislava Vincúra so ziskom 41 

bodov za 12 výhier, 5 remíz a 13 prehier umiestnilo na celkovom 12. mieste zo 16 mužstiev 

I. triedy. Pred novým ročníkom sa stal novým hrajúcim trénerom Erik Hrnčár, bývalý 

profesionálny hráč, ktorý napríklad obliekal dres klubu FC Nitra. Viacero zmien nastalo aj 

v samotnom kádry, keď prišli Michal Paška z Beladíc, Pavol Búš z Váhoviec, Anton Bábik 

z Rumanovej a Róbert Bosák sa vrátil z hosťovania. Mužstvu sa na jeseň darilo po 
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výsledkovej i hernej stránke, čoho dôkaz je zisk 35 bodov v 15 zápasoch jesennej časti a prvé 

miesto v tabuľke I. triedy. Družstvo dorastu  zmenilo počas zimy 2011/2012 trénera, keď 

Jaroslava Teplanského nahradil Štefan Remenár, vedúcim mužstva ostal Martin Rus. Ten 

doviedol družstvo k víťazstvu v A-skupine. O postup do vyššej ligy sa pobilo z víťazom B-

skupiny Nededom, ktorému však podľahlo 2:4. Na jeseň si v novom ročníku mužstvo taktiež 

počínalo veľmi dobre, keď v 14 zápasoch nazberalo 38 bodov, čo ho vynieslo v tabuľke na 

prvé miesto. 

Po trojročnej prestávke obnovilo svoju činnosť v sezóne 2011/2012 aj družstvo žiakov. 

Trénermi sa stali Vladimír Pleva a Patrik Moravec.  Tí doviedla chlapcov na konečné  5. 

miesto.   Po konci jesennej časti ročníka 2012/2013 sa naši žiaci umiestnili so ziskom 22 

bodov z 9 zápasov na prvom mieste, o bod pred Veľkým Zálužím. 

     Ako sa už stalo peknou tradíciou, aj tento rok 14. júla sa konal letný turnaj O putovný pohár 

obce Alekšince na umelom ihrisku. V peknom slnečnom počasí bojovalo sedem mužstiev, ktoré 

tvorili prevažne domáci hráči. Víťazom turnaja sa po veľkom boji stalo mužstvo Bieleho Baletu, 

ktoré vo finále porazilo družstvo Jägermeistrov 8:7. Tretie miesto obsadili Bizon´s. Najlepším 

strelcom turnaja sa stal Miroslav Petrík s 20 gólmi. 

 

Jednota dôchodcov 

 

Predsedníčkou je stále pani Marta Valentová. Organizácia má do 180 členov, ale nakoľko 

dosť členov je v pokročilom veku, činnosť pomaly stagnuje. Získať nových dôchodcov je 

veľmi ťažko, lebo akosi nikto nechce byť organizovaný. Každý rok sa robí zájazd, ale 

v tomto roku nebol zo strany členov záujem, ako i o   návštevu divadla v Nitre.  Ešte že 

fungujú spevácke súbory. Oba súbory ,mužský i ženský,   pripravujú program na všetky 

spoločenské akcie v obci ,zúčastnili sa na vystúpení aj mimo obce, v dedinke Malé Zálužie 

na akcii mikroregionu Radošinka. Ženy neúnavne  spievajú aj každému zosnulému v dedine, 

a  veru v tomto roku ich bolo hodne. Pravidelne Jednota dôchodcov robí Mikulášske 

posedenie, kde sa stretne väčšina členov.  

 

Miestny kynologický klub 

  Dňa 25. augusta sa uskutočnil v miestnom kynologickom areáli už 11. ročník 

kynologického preteku  o pohár starostu obce, na ktorom sa zúčastnili súťažiaci z našej 

dediny, ale i širokého okolia. V suchom a teplom počasí súťažili plemená ako nemecký 
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ovčiak, boxer, či bauceron. Celej akcii predchádzal týždňový výcvikový tábor, ktorého sa 

zúčastnili majitelia so psami z viacerých kútov Slovenska. 

     eR-ko -  

Detská kresťanská organizácia  každoročne nacvičuje program na vianočné sviatky 

a s koledami chodia po prihlásených domácnostiach vyberať finančné prostriedky na akciu 

Dobrá novina, ktoré sa použijú pre deti v rozvojových krajinách. Tiež nacvičujú piesne na 

detské sv. omše . 

  

Chovatelia a záhradkári 

Chovateľom sa darí hlavne v rozmnožovaní v čistokrvnej forme hydiny, ale aj na výstavách 

králikov, kde získavajú pekné ocenenia. Najúspešnejší v našej obci sú pán Stanislav  Cebo 

s dcérou Evičkou ,  Ing. Andrej Lipka a pán Ing.  Vencel. V spolupráci s klubom záhradkárov 

zorganizovali peknú výstavu s názvom Farmárska revue, ktorá bola v dňoch 6-7. októbra. 

Záhradkári tam vystavovali svoje záhradné exponáty a chovatelia hlavne králiky, husi, 

kačky, holuby, vtáčiky. Najlepšie exponáty boli ocenené vecnými cenami.   

 

Poľovnícky združenie 

Poľovníci sú v našej obci veľmi aktívni. T.č. stavajú novú chatu v kynologickom areáli. 

V obecných novinách pravidelne oboznamujú verejnosť o svojej činnosti. Organizujú 

poľovačky a starajú sa o zver vo svojom revíri. Ich najväčšou akciou je organizácia 

Hubertových dní, ktorá sa im aj v roku 2012 veľmi vydarila. 

Červený kríž  

11.10. 2012 obnovil svoju činnosť spolok Červeného kríža, novou predsedníčkou sa stala 

pani Kňažická. Dúfajme, že sa im pod novým vedením bude lepšie dariť. 

 

Družobné vzťahy 

Aj tento rok pokračovala spolupráca obcí zapojených do projektu Mikroregión Radošina. 

Obce z tohto mikroregiónu sa spoločne prezentovali v auguste na výstave Agrokomplex 

v Nitre. Jednou zo spoločných akcií bol i minifutbalový turnaj v Malom Záluží, ktorý sa 

konal 22. septembra 2012. Svoje zastúpenie tu mali i Alekšince. Mikroregión sa aj tento rok 

pokúšal získavať financie z eurofondov na rozvoj členských obcí. 
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Duchovný život 

 

V dňoch 16., 23. a 30. júna sa v našej obci konali  slávnosti, aké už to dávno neboli. 

Konala sa vysviacka novokňazov Mgr. Róberta Ťapušíka a Mgr. Ondreja Kovaľa. Títo dvaja už 

boli v minulom roku vysvätení za diakonov a v roku 2011 som už v kronika o nich písala. 

V tomto roku teda ukončili štúdium na bohosloveckých fakultách  v Bratislave a v Nitre. Róbert 

Ťapušík prijal z rúk arcibiskupa Róberta Bezáka kňazské svätenie v Katedrále sv. Jána Krstiteľa 

v Trnave dňa 16.6. 2012  a  Ondrej Kovaľ prijal tiež kňazské svätenie  z rúk Mons. Viliama 

Judáka, nitrianskeho biskupa v Katedrále sv. Emeráma v Nitre.  Deň 16. 6. 2012 mali naši 

veriaci, ktorí sa chceli zúčastniť oboch svätení veľmi nabitý program, lebo byť na oboch bolo 

časovo veľmi náročné, ak sa chceli zúčastniť aj na pohostení čiže agapé. Ale všetko sa stihlo, 

objednané boli tri autobusy, jeden do Nitry, druhý do Trnavy a tretí bol prechodný z Nitry po 

vysviacke do Trnavy. Boli to krásne a nezabudnuteľné zážitky pre zúčastnených veriacich. 

Prvá primičná sv. omša Ondreja Kovaľa sa konala 23. 7. 2012 o 10.00 hodine. Pred ňou bola 

slávnosť aj v dome novokňaza, kde  farský kňaz  Mgr. Uváček obliekal  novokňaza,  posvätil 

ornát  a urobil poďakovanie a akúsi rozlúčku s rodičmi. Bolo to ako na svadbe. Nechýbali pierka 

pre kňazov, novokňaza a pozvaných hostí. Vyzdobený bol rodičovský dom a celá ulica, kadiaľ 

išiel potom sprievod s novokňazom sprevádzaný hudbou do kostola., kde slúžil prvú sv. omšu 

v rodisku. Novovymaľovaný kostol bol krásne vyzdobený. Hlavným kazateľom, ktorého si 

novokňaz pozval,  bol bývalý  náš pán farár , veľmi obľúbený dp. Štefan  Herényi.  Po  

slávnostnej omši boli prítomní pohostení a do tanca a na počúvanie im hrala známa kapela Profil 

. Pozvaní hostia mali slávnostný obed v kultúrnom dome.  

 

O týždeň, teda 30. júna boli druhé primície. Tiež sa začali pred desiatou hodinou v dome 

novokňaza Róberta Ťapušíka,  ale omša sa konala netradične na futbalovom štadióne. Tu bolo 

postavené pódium, kde v pozadí bol kríž a vpredu oltár z kostola. Nad pódiom bol biely 

baldachýn a všade bola krásna kvetinová výzdoba, ktorú robila hlavná aranžérka pani 

Schmidtová s pomocníčkami, ktorá robí vždy príležitostne  takéto krásne výzdoby z kvetov aj v 

kostole . Hlavný kazateľ pri tejto omši bol dp. Ondrej Zemko,  mladý kňaz pochádzajúci 

z Lukáčoviec, vysvätený pred štyrmi rokmi. Slávnosť bola pekná,  s množstvom veriacich ale pri 

vysokej teplote hádam aj 34 °C. Ešte že prítomní mali dáždniky a fľaše vody so sebou. Po omši 

bolo malé pohostenie pri dychovke a pozvaní hostia mali slávnostný obed v kultúrnom dome, 

kde tiež vyhrávala  rodinná kapela z Červeníka. 
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Obaja novokňazi dali ľudu novokňazské požehnanie, veď sa hovorí že pre novokňažské 

požehnanie sa oplatí aj topánky zodrať a veru na oboch slávnostiach bolo hodne veriacich aj 

z iných miest a obcí.  Pri oboch slávnostiach treba spomenúť, že samé rodiny by to  bez pomoci, 

či už finančnej alebo materiálnej samé nezvládli a veriaci, či obecný úrad, v tomto smere veľmi 

pomohli či už finančne zbierkou  alebo pečením koláčov, zákuskov , tôrt– ( a veru to boli 

vyberané kúsky), či dopravou alebo výzdobou a inou pomocou. 

Na druhý deň veriacich  však čakala smutná a plačlivá rozlúčka s dp. Uváčkom, ktorý išiel 

pokračovať v štúdiu cirkevného práva a tiež slúžiť na menšiu faru v Bábe. Bol vo farnosti      v 

Lukáčovciach celých 15 rokov a to je veru dlhá doba pre kňaza a o to sa veriacim s ním ťažšie 

lúčilo. Pán farár v tomto roku zabezpečil vymaľovanie kostola k primíciám, do vnútra boli 

zakúpené nové koberce a okolie kostola bolo profesionálne upravené.   

Primičná slávnosť bola aj v Lukáčovciach 24.6. 2012, kedy mal prvú omšu Mgr. Lukáš Ložek. 

V tomto roku bola v našej farnosti dobrá žatva božích robotníkov .     

A kam sa dostali na fary naši novokňazi? Všetci  najprv za kaplánov, Ondrej Kovaľ do Trenčína, 

Robert Ťapušík do Nového Mesta nad Váhom a Lukáš Ložek do Zlatých Moraviec. 

 

Po dp.  Mgr. Uváčekovi nastúpil na faru v Lukáčovciach nový kňaz dp. Mgr.  Peter Blahovec. 

Má 33 rokov, kňazom je už 7 rok, pochádza z okolia Žiliny a naposledy bol farárom v Selciach 

pri Trenčíne.    Po polroku môžeme konštatovať, že Alekšinčania sú s ním veľmi spokojní, 

nakoľko má zvučný  hlas a je k ľudom prístupný . Ako novinku zaviedol  detské omše . 

 

-10. júna 2012 ako každý rok bola procesia k Eucharistii po uliciach Kostolnej a Tehelnej ulici. 

Zúčastnilo sa jej pekný počet farníkov, nechýbala ani dychová hudba a po jej skončení  bolo 

malé občerstvenie.  

 

Dni sv. Huberta 

 

Ako sa už stalo dobrým zvykom, aj tento rok sa uskutočnili v Alekšinciach 

Svätohubertské slávnosti. Ich organizáciu malo ako vždy pod patronátom miestne Poľovnícke 

združenie. Hlavná časť osláv, vrcholiacich 16. septembra 2012, sa uskutočnila v miestnom 

kostole sv. Anny, ktorý bol zvnútra i zvonku ozdobený poľovníckymi motívmi. Slávnostný ráz 

chvíle pomáhali dotvoriť trubačky poľovných signálov, skupina LUSAKO z Lukáčoviec, či 

sokoliar. Slúženia slávnostnej svätej omše sa zúčastnili na pozvanie dp. Petra Blahovca kňazi 
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Dušan Argalas, Ondrej Raškovec, Jozef Lehotský, Marián Uváček a Ondrej Kovaľ. Po skončení 

svätej omše pasoval ďalší významný hosť Prof. Ing. Imrich Točka, predseda Slovenskej 

poľovníckej komory, na nádvorí kostola, nových členov poľovníckeho združenia Radoslava 

Ťapušíka a Tomáša Bullu do Hubertovho cechu.   Po skončení tejto ceremónie boli hostia 

pozvaní na slávnostný obed do miestneho Kultúrneho domu. 

 

Organový koncert 

 

S povolením pána farára členovia Jednoty dôchodcov s obecným úradom zorganizovali na  

podnet pani Milky Zemkovej vianočný organový koncert v alekšinskom kostole. Zúčastnili sa ho 

štyria organisti s pripraveným, skôr vianočným repertoárom. Koncert sa celkom vydaril, 

zúčastnilo sa na podiv dosť účastníkov, čo v Alekšinciach je už problém a ukončil sa s malým 

agapé.   

 

Počasie a úroda 

 

Počasie, ako to už v posledných rokoch býva, bolo nevyspytateľné. Začiatkom roka okolo 

Troch kráľov bolo teplo a pršalo,  tuhšia zima  okolo – 15 stupňov bola až začiatkom februára. 

Sneh už pomaly nevieme ako vyzerá, ak ho aj napadlo, bolo ho len veľmi málo a dlho sa 

neudržal.  Ak aj trochu napadne, hneď je kalamita. Po cestách jazdí veľmi veľa aut osobných i 

kamiónov  a keď sa hneď sneh neodhrnie a neposypú sa, nastávajú problémy. Marec bol 

suchý, veterný  a teploty vystúpili  aj na + 20 stupňov. Apríl bol ako vždy premenlivý a veľmi 

suchý. Zato v máji sme sa zase potili pri vyše +30. Zamrznutí svätí prešli bez mrazov, zato 18. 

mája  bol mráz v noci -3 stupňa a veľa ľudom omrzli už zídené plodiny.  Prvý dážď prišiel až 

začiatkom júna a po ňom zase sucho, sucho a veľké horúčavy okolo +36. Počas týchto horúčav 

bol vyhlásený krízový stav, keď obecný zdroj pitnej vody nedokázal zásobovať v dostatočnom 

množstve dedinu vodou a hlavne vyššie položené domácnosti ostali bez vody. Tento stav trval 

takmer dva týždne. Žatva bola skorá a slabá, pšenica oproti priemeru okolo 43% , jačmeň 48%, 

kukurica 12% a repka olejná, ktorá sa v posledných rokoch dosť pestuje,  výnosovo bola 

o osemkrát nižšia ako vlani. V júli bola sem-tam nejaká malá búrka ale stále bolo veľmi sucho aj 

na jeseň . V tomto roku sa urodilo v záhradách veľmi málo fazule, jesenný cesnak vymrzol 

a zhnil, kapustoviny zožrali vošky a nepomohli ani postreky. Napodiv bola celkom dobrá úroda 

zemiakov, čo je u nás dosť dôležitá plodina. Ovocie pre sucho bolo menšie, ale úroda nebola 
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najhoršia. Aspoň že vinič mal dobrú cukornatosť a komu ho nezožrali škorce mal dobré víno. 

Začiatkom novembra celkom dobre napršalo. Už sme si aj zvykli na suché jesene,  preto nás to 

veľmi milo prekvapilo.  Vianoce boli trošku primrznuté s malým popraškom snehu, čo potešilo 

hlavne deti. Na výkyvy počasia si musíme zvykať, vraj lepšie to už nebude. Vďaka Bohu aj zato, 

čo sa nám v tomto roku urodilo, lebo takýto suchý rok si nepamätajú ani starí ľudia.          


